RYEMT Taimo, www.rvetaiwan.org

接待家庭演講

建文总 Wen-Hui Chung

鍾文慧簡介: 去年是一位得心應手的轟媽 今年同樣擔任轟媽卻無所適從



遙遠星球的孩子

我的女兒去年參加扶輪社青少年交換計畫到德國,所以去年我在家中接待來自德國韓國及巴西的三位交換學生,對於接待外國孩子我不是生手,有的是更多的熱忱與興趣,因此今年毫不猶豫答應社裡繼續接待一年,相關資料僅載明要接待的是一位15歲,聰明且喜歡打桌球的男孩子,不料迎接來的竟是一位來自遙遠星球的孩子。因為這孩子也參與本次年會,為避免引起不必要的困擾,本文僅列敘演講大綱:

- 一、孩子的異常行為。
- 二、本個案似患得亞斯柏格症狀(高功能自閉症)的情形:
 - (一)沒有同理心,社交行為能力的發展受到侷限;又有天真、不恰當的行為常常無法 交到朋友。
 - (二)感官過度敏感。
 - (三)特殊興趣。
 - (四) 堅持固定的例行生活程序。
- 三、接待家庭的困擾。處理方式。

Profile of Writer:

An avid and confident host parent last year who is feeling quite inadequate as a host parent this year.

My daughter went to Germany last year under the Youth Exchange Program of the Rotary Club; hence, last year our family was host to three exchange students, a German, a South Korean, and a Brazilian. I was not a new hand in entertaining foreign children. I had some experience and was quite enthusiastic about it; thus this year, I had no qualms in agreeing to be a host parent again for another year. The information I received was that I would be having a fifteen-year-old smart young man who loves to play table tennis into my home, but little did I know that I was extending my hospitality to a kid from a distant planet. Since this young person is also here with us in this convention, I would like to spare him embarrassment and simply present an outline of my speech.

- 1.Uncustomary behavior of the child.
- 2. The child demonstrated symptoms similar to those afflicted with Asperger Syndrome, a high function autism.
 - (1)Show absence of sympathy and limited social behavior and skill development; manifest naive and inappropriate behavior and thus, is often unable to make friends.
 - (2) Excessively sensitive.
 - (3)Possessed distinctive areas of interests.
 - (4)Insisted on a specific fixed routine way of life.
- 3. Problems encountered by the host family.
- 4. Solutions implemented.